
Skuteczna reklama!
Zadzwoń: 600 293 129

GAZETA 
BEZPŁATNADWUTYGODNIK                                                            www.regionalna.waw.pl

Nr 17(258)   I   7 września 2016   I   ISSN 1731-013X

zaprasza na GALĘ DISCO POLO 
w Ząbkach 18 września!

Burmistrz Ząbek 
Robert Perkowski

Czytaj na str. 10

O inicjatywie burmistrz 
Elżbiety Radwan: 
kopercie, która ratuje życie - 

czytaj na str. 10

Rembertów

Kiedy żłobek?

Kwiaty składają: starosta Kazimierz Rakowski i ks. Witold Gajda

Trzeba 
podążać 
drogą honoru 
Rozpoczęcie roku szkolnego w Wołominie 
zostało połączone z obchodami 77. rocznicy 
wybuchu II wojny światowej - czytaj na str. 6

Planowany wcześniej ter-
min oddania do użytkowania 
żłobka w Rembertowie u zbie-
gu ulic Fiszera i Cyrulików 
został przesunięty z września 
na grudzień br. Obecnie koń-

czą się prace przy uporządko-
waniu terenu wokół obiektu. 
Uruchomienie placówki na-
stąpi wkrótce po przyłączeniu 
obiektu do sieci gazowej.

(dokończenie na str. 7)

W bibliotece odbyło się 
spotkanie, w którym uczestni-
czył przewodniczący powiato-
wej Komisji Dziedzictwa Na-
rodowego i Kultury Andrzej 
Zbyszyński. Komisja jedno-
głośnie poparła uwzględnie-
nie tej inwestycji w budżecie 

powiatu na przyszły rok. Już 
w ubiegłym roku przyznano 
środki na ekspertyzę i projekt, 
a w Wieloletnim Planie Inwe-
stycyjnym zostały zabezpie-
czone środki na budowę.

Czytaj na str. 5

Jest już gotowa koncepcja projektu remontu i rozbudowy budyn-
ku Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wołominie, do niedawna 
funkcjonującej jako filia Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej 
im. KEN w Warszawie. Firma z Gliwic, której zadaniem jest wy-
konanie projektu do 15 grudnia 2016 r., ma duże doświadczenie 
w tym zakresie.

Zielone światło dla biblioteki 

Z jednej strony może 
dziwić tak szybkie znisz-
czenie wyremontowanej 
drogi, z drugiej cieszy fakt, 
że przez 3 lata droga jest 
na gwarancji. I zgodnie z 
umową zawartą w 2013 r., 
„wykonawca udzieli gwa-
rancji i rękojmi na okres 
3 lat na wykonane roboty 

i materiały wbudowane, 
które zapewniają w szcze-
gólności korzystanie z bu-
dowli lub obiektu w tymże 
okresie bez konieczności 
jakiejkolwiek jego napra-
wy”. Te trzy lata gwarancji 
niedługo mijają, dlatego 
radny powiatowy Adam 
Jaczewski rozpoczął sta-

Droga na gwarancji
Ulica Piłsudskiego w Ząbkach jest drogą o dużym natężeniu ruchu, każdej doby przejeżdża 
tędy około 15 tys. pojazdów. Remont tej ulicy na ok. 800-metrowym odcinku od skrzyżowania 
z drogą wojewódzką 634 do ul Andersena został wykonany w 2013 r. i obejmował m.in. wy-
mianę krawężników i chodników, budowę ścieków oraz wykonanie nawierzchni bitumicznej. 
Jeszcze nie minęły trzy lata od tamtego remontu, a powiatowa ul. Piłsudskiego na tym odcin-
ku nadaje się tylko do… remontu. 

rania zmierzające do naprawy 
drogi. W lipcu zwrócił się do 
Starosty Wołomińskiego o pil-
ne podjęcie kontroli stanu tech-
nicznego i niezbędnych kroków 
pozwalających na bezpieczne 
użytkowanie drogi. Do pisma 
radny dołączył ponad 40 zdjęć 
zniszczonej jezdni, niechlujnie 
wykonanych studzienek, ko-

ślawych krawężników i pokru-
szonej kostki. To, co widać na 
zdjęciach, przypomina drogę 
do pilnego remontu, nie zaś 
drogę po remoncie. 

Bo droga niewłaściwie 
używana …

O uszkodzeniach jezdni 
i chodników przy ul. Piłsudskie-
go wiedział Wydział Inwesty-
cji i  Drogownictwa Starostwa, 
który planował zgłosić je wy-
konawcy inwestycji i wyznaczył 
termin przeglądu gwarancyjne-
go w dniu 8 sierpnia. Na tym 
spotkaniu doszło do ustaleń w 
zakresie gwarancyjnych napraw 
powstałych uszkodzeń. 

(dokończenie na str. 3)
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Piotr Uściński  - Prosto z Sejmu

Rzecznik Praw Obywatelskich 
do odwołania!

Piotr Uściński
Poseł na Sejm RP

W ramach zadania budowa 
treningowego boiska piłkarskie-
go zostanie wykonane pełno-
wymiarowe boisko piłkarskie 
z nawierzchnią syntetyczną z 
niezbędną infrastrukturą i wy-
posażaniem oraz z monitorin-
giem. Wykonanie boiska po-
zwoli stworzyć w bezpośrednim 
sąsiedztwie Warszawy ośrodek 
treningowy z którego będą mo-
gły korzystać m.in. młodzieżowe 
reprezentacje Polski w piłce noż-
nej. Na mocy umowy z PZPN 
organizowane będą konsultacje 
oraz spotkania międzynarodo-
we w różnych kategoriach wie-
kowych. Koszt całego zadania 
wyniesie  1 763 640 zł a dofinan-
sowanie 800 000 zł. Inwestycja 
została zakwalifikowana do 
Programu inwestycji o szczegól-
nym znaczeniu dla sportu – Plan 

Roczny na rok 2016 Minister-
stwa Sportu i Turystyki.

W ramach zadania przebu-
dowa boiska piłkarskiego przy 
Szkole Podstawowej nr 3 w Ząb-
kach, zostanie wykonana  prze-
budowa  istniejącego boiska do 
piłki ręcznej na boisko do piłki 
nożnej o nawierzchni z trawy 
syntetycznej o wymiarach płyty 
boiska 30 m x 58 m i powierzch-
ni 1740  m2  oraz  ogrodzenie. 
Powstały obiekt będzie ogólno-
dostępny z przeznaczeniem na 
zajęcia sportowe prowadzone 
dla uczniów SP3 oraz dla wszyst-
kich chętnych osób, organizacji 
sportowych i innych szkół z te-
renu miasta Ząbki. Koszt całego 
zadania wyniesie 822 575 zł.,  
dofinansowanie 271 400 zł. 

Iwona Potęga

Ząbki pozyskały 
dofinansowanie na 

infrastrukturę sportową

Futbol amerykański w Ząbkach
 POLSKA-SZWECJA 

Miasto Ząbki otrzymało dofinansowanie ze środków Funduszu 
Rozwoju Kultury Fizycznej, które zostanie przekazane przez 
Ministerstwo Sportu i Turystyki, obejmujące dwa zadania 
inwestycyjne: budowa treningowego boiska piłkarskiego przy 
ul. Słowackiego 21 w Ząbkach na terenie Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Ząbkach oraz przebudowa boiska piłkar-
skiego przy Szkole Podstawowej nr 3 w Ząbkach.

10 września br. reprezentacja Polski w futbolu amerykańskim 
rozegra mecz z piątą drużyną Europy, reprezentacją Szwecji. 

Mecz Polska - Szwecja odbędzie się na kameralnym obiekcie 
w Ząbkach przy ul. Sportowej (Dolcan Arena), na którym na co 
dzień rozgrywają swoje mecze futboliści pierwszoligowej drużyny 
Warsaw Dukes. Patronem honorowym wydarzenia jest Burmistrz 
Miasta Ząbki Robert Perkowski.  

Więcej na stronie www.regionalna.waw.pl

W tym tygodniu Sejm 
zapoznał się z doroczną infor-
macją o działalności Rzeczni-
ka Praw Obywatelskich. RPO 
jest ważnym urzędem, który 
wedle konstytucji stać ma na 
straży przestrzegania przez or-
gany publiczne praw i wolno-
ści obywatelskich. Nie chodzi 
tu o jakieś uniwersalne prawa 
człowieka i międzynarodowe 
konwencje, ale o prawa i wol-
ności opisane Konstytucją RP 
oraz innymi aktami prawa 
obowiązującymi w naszym 
kraju. 

Kadencja RPO trwa 
5  lat, choć może być odwoła-
ny wcześniej przez Sejm. Od 
roku funkcję tę pełni Adam 
Bodnar, wybrany głosami 
jeszcze poprzedniej koalicji 
parlamentarnej. Środowiska 
głęboko lewicowe rozpływają 
się w wychwalaniu jego zalet i 
osiągnięć. Konserwatywni ob-
serwatorzy jego poczynań nie 
zostawiają na Panu Bodnarze 
suchej nitki. Choć teoretycz-
nie obrona praw obywatel-
skich mogłaby być realizowa-
na równie dobrze przez osobę 
o dowolnych poglądach, bo 
przecież chodzi o przestrzega-
nie prawa a nie kierowanie się 
światopoglądem, to w prakty-
ce okazuje się, że interpretacja 
prawa jest w wykonaniu RPO 
bardzo tendencyjna. Bodnar 
jest nieobiektywny, wykazuje 
się brakiem profesjonalizmu 
i często staje się rzecznikiem i 
lobbystą homoseksualnej pro-
pagandy. Przykładów tej dzia-
łalności jest wiele, ja posłużę 
jednym z nich:

Sprawa Łódzkiego Dru-
karza, który odmówił wydru-
kowania materiałów promują-
cych organizację LGBT (skrót 
od lesbijek, gejów, biseksua-
listów i transwestytów). RPO 
swoimi działaniami dopro-
wadził do skazania drukarza 
przez sąd rejonowy, uznał, że 
drukarz ma obowiązek dru-
kowania materiałów LGBT, 
choćby uważał takie mate-
riały za szkodliwą społecznie 

promocję zboczeń seksual-
nych. Według RPO drukarz 
dopuścił się dyskryminacji 
osób LGBT, a jako że wszelka 
dyskryminacja jest zakazana, 
uznał działanie drukarza za 
przestępstwo. Tak to mniej 
więcej tłumaczył, gdy zapyta-
łem go o tą sprawę z mównicy 
sejmowej. Porównał to jeszcze 
do np. odmowy sprzedaży 
butów w sklepie obuwniczym 
osobie niepełnosprawnej.

To tłumaczenie pokazuje 
jak bardzo RPO nie rozumie, 
na czym polega tolerancja i 
zakaz dyskryminacji. Bo prze-
cież drukarz nie odmówił dru-
kowania dlatego, że druk za-
mawiał homoseksualista! Nie, 
nie, nie! Gdyby przyszedł do 
niego homoseksualny klient 
i zamówił wydruk obrazka z 
kwiatkami albo plakatu z sa-
mochodem sportowym, to by 
drukarz wydrukował, nawet 
gdyby wiedział, że drukuje dla 
człowieka, którego uważa za 
zboczeńca. Gdyby odmówił 
ze względu na upodobania 
łóżkowe klienta to byłaby dys-
kryminacja. A on odmówił ze 
względu na treść promującą 
(w jego najgłębszym przeko-
naniu) zboczone zachowania 
seksualne i odmówiłby nawet, 
gdyby prosił go o to heterosek-
sualny klient. Zrobił to w zgo-
dzie z własnym sumieniem.   
Nie ma tu żadnej dyskrymi-
nacji! A jeśli jest to raczej w 
zachowaniu RPO, to Adam 
Bodnar swoim zachowaniem 
dyskryminuje obywatela dru-
karza i gwałci konstytucyjne 
prawo wolności sumienia.

Dlatego, w moim głębo-
kim przekonaniu, nie powin-
niśmy pozwalać Panu Ada-
mowi Bodnarowi piastować 
tego konstytucyjnego urzędu. 
Powinniśmy go po prostu 
odwołać. No może nie jest to 
takie proste, bo same głosy 
PiSu nie wystarczą, potrzeba 
3/5 głosów. Myślę jednak, że 
także w posłach opozycyjnych 
znaleźlibyśmy poparcie, nawet 
w PO i PSLu znajdą się osoby, 
które nie popierają agresyw-
nej propagandy LGBT. Mam 
nadzieję, że nie będziemy bać 
się oskarżenia „o niewiadomo 
jakie tam złe intencje”. Rzecz-
nik Praw Obywatelskich jest 
bowiem potrzeby społeczeń-
stwu. Ale taki rzecznik, który 
będzie dbał o prawa obywateli 
a nie je łamał.
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Mianowicie, wykonawca 
zgodził się naprawić część ele-
mentów ulicy, zdecydowanie 
mniejszą część, np. uszkodze-
nie powstałe na skutek nie-
szczelnej studni czy spękaną 
nawierzchnię jezdni. Jednak 
w przypadku większości 
uwag radnego Jaczewskiego 
wykonawca „nie poczuwa się 
do usunięcia usterki ponie-
waż twierdzi, że uszkodzenie 
to powstało na skutek braku 
właściwej podbudowy”. Oka-
zało się, że na ul. Piłsudskiego, 
która jest jedną z najbardziej 
obciążonych dróg w powie-
cie, którą przejeżdża 15 tys. 
pojazdów na dobę w tym gros 
ciężarowych, podbudowa po-
winna być taka, jak na drogach 
wojewódzkich. Tymczasem 
konstrukcja tego odcinka ul. 
Piłsudskiego jest taka, jak na 

drogach gminnych o małym 
natężeniu ruchu, czyli trochę 
piasku, na to kocie łby i wszyst-
ko polane cienką warstwą 
asfaltu. Taka mieszanka ma 
jedną zaletę – niską cenę, ale 
niekoniecznie – jak widać na 
ul. Piłsudskiego w Ząbkach – 
sprawdza się w praktyce. Acz-

kolwiek wykonawca odmawia 
naprawienia usterek również z 
innych powodów, mianowicie 
argumentuje, że uszkodze-
nie powstało na skutek ruchu 
pojazdów albo niewłaściwego 
użytkowania drogi. Rozumując 
w ten sposób, należałoby chyba 
ul. Piłsudskiego zamknąć albo 

(dokończenie ze str. 1)

przeszkolić kierowców w za-
kresie jej właściwego używania. 
Po takim szkoleniu, kiedy już 
wszyscy kierowcy zdobyliby 
umiejętność właściwego uży-
wania drogi, nie byłoby dziur w 
asfalcie, połamanych krawężni-
ków i zapadniętych studzienek!

Lepiej raz a dobrze

Nie czekając, aż wykonaw-
ca naprawi niektóre usterki, 
radny Adam Jaczewski wspól-
nie z radnymi powiatowymi z 
Ząbek oraz dwoma członkami 
Zarządu Powiatu złożyli wnio-
sek do Wieloletniego Progra-
mu Inwestycyjnego o grun-
towną przebudowę odcinka 
ul. Piłsudskiego. Bo żadne 
gwarancyjne naprawy nie za-
stąpią prawdziwego remontu, 
takiego z solidną podbudową. 
Inwestycja została oszacowana 
na 4,5 mln zł, do wykonania w 
latach 2017-2018. Niemało, ale 

chyba lepiej wydać raz większe 
pieniądze, niż co trzy lata re-
montować tę samą drogę. 

Bo końca tych usterek na 
ul. Piłsudskiego nie widać. 
Adam Jaczewski wystosował 
ostatnio list do ponad 100 
mieszkańców ul. Piłsudskiego 
z prośbą o ich uwagi dotyczą-
ce stanu drogi. I w następnych 
dniach został „zasypany” tele-
fonami, sms-ami i e-mailami, 
bo mieszkańcy chcieliby mieć 
przed domami równe chod-
niki i bezpieczną drogę, a nie 
same uszkodzenia, nierówno-
ści, ubytki i buble.  

Red.

Droga na gwarancji

Na wiadukt musimy poczekać
Jeśli redakcyjny telefon 

dzwoni z samego rana, to z 
góry wiadomo, że chodzi o 
„korek” na drodze 634 w Zie-
lonce, w okolicy wiaduktu. 
A  raczej tego, co wiaduktem 
dopiero ma być, a obecnie 
straszy wyrastającymi ponad 
jezdnię i tory betonowymi 
słupami. Nie ma dnia, żeby 

kierowcy nie skarżyli się na 
uciążliwości na tym odcinku 
drogi i pytali, czy wiadukt kie-
dykolwiek powstanie.  Tenże 
wytęskniony wiadukt został 

Wiadukt w Zielonce dopiero w sierpniu 2017 r.

zaplanowany w ramach inwe-
stycji polegającej na przebudo-
wie linii kolejowej Rembertów 
– Sadowne na odcinku zielon-
kowskim. Inwestycję realizuje 
trzech wykonawców, za budo-
wę wiaduktu odpowiedzialna 
była firma WPM „Mosty”. 
Praca miała dobre tempo, 
dopóki roboty nie doszły do 

linii średniego napięcia. Wy-
konawca, nie chcąc budować 
w pobliżu linii energetycznej, 
zatrzymał inwestycję i nie 
wznowił jej mimo ponagleń ze 

strony inwestora – PKP PKL 
SA. W końca inwestor zerwał 
kontrakt z „Mostami” i aktual-
nie poszukuje następnego wy-
konawcy. Było wiele spekulacji 
na temat braku postępu prac, 
teraz okazało się, że trzeba cze-
kać na wybór nowej firmy. 

- Z informacji, jakie do nas 
docierają wiadomo, że wia-

dukt ma być oddany do użytku 
najpóźniej w sierpniu 2017  r. 
Prace przy budowie zostaną 
wznowione, gdy tylko zostanie 
wyłoniony nowy wykonawca. 

Samorząd lokalny albo powia-
towy niewiele może tutaj zrobić, 
całą inwestycją zarządza PKP 
PKL SA. Możemy tylko słownie 
wspierać inwestora i trzymać 
kciuki, żeby inwestycja została 
zrealizowana jak najszybciej – 
powiedział nam wicestarosta 
wołomiński Adam Łossan. 

Zatem jeszcze przez rok 
kierowcy stojąc w porannym 
„korku” będą dzwonili do re-
dakcji, uskarżając się na ogrom-
ne uciążliwości w tym miejscu, 
gdzie kiedyś będzie wiadukt. 

A.B.

Wicestarosta Adam Łossan

Od miesięcy kolumny straszą i denerwują kierowców

Dla Szanownych Jubilatów 

Henryki i Dionizego Jusińskich
z okazji 70-lecia pożycia małżeńskiego 
z serca płynące życzenia zdrowia, 
szczęścia, pomyślności, sto lat życia 
i radości.
Łaska Boża niech Wam sprzyja, 
to, co złe omija.

Kochająca rodzina 

Radny Adam Jaczewski zwrócił się o pilną kontrolę stanu technicznego drogi  
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www.apimarket.pl

POLSKA SIEĆ 

SUPERMARKETÓW

Oferta handlowa ważna 8.09-14.09.2016 r. lub do wyczerpania zapasów.

Tłuszcz
ul.Racławicka 17

Banan
kg

3,89

Kalafior
szt.

1,49

Ziemniaki
kg

0,67*Sokołów 
Serdelki

kg
9,99

8,39

*przy zakupie 1 worka 15kg ;   (cena za worek 9,99)

Cedrob 
Pierś wędzona

kg
18,99

14,99

Filet z kurczaka
kg

11,99
16,99 Karkówka bk

kg

13,99
16,99
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Rada i Zarząd Dzielnicy Rembertów m.st. Warszawy serdecznie zapraszają na spektakl mu-
zyczny pt. „Faustyna – kantata o Bożym Miłosierdziu”, który odbędzie się 11 września 2016 r. 
o  godzinie 13.00 w  kościele Świętego Ojca Rafała Kalinowskiego przy al. gen. A. Chruściela 
„Montera” 103 w Warszawie. 

W spektaklu muzycznym przedstawiającym historię życia Orędowniczki Bożego Miłosier-
dzia, świętej siostry Faustyny,  wystąpią znakomici aktorzy: Dominika Figurska, Agata Klimczak, 
Ewa Serwa, Michał Chorosiński, Paweł Lipnicki, Damian Łukawski oraz zespół muzyczny Bartło-
mieja Abramowicza, a także Chór Świętej Łucji Parafii Świętej Łucji.

Reżyserem oratorium jest Roman Kołakowski.

Zaproszenie na spektakl muzycznyZielone światło dla biblioteki 
Andrzej Zbyszyński jest 

wielkim zwolennikiem remon-
tu i rozbudowy starej siedziby 
biblioteki. Jako przewodniczą-
cy Komisji Dziedzictwa Naro-
dowego i Kultury w kwietniu 
tego roku złożył wniosek do 
Zarządu Powiatu o zlecenie 
wykonania projektu budowla-
nego wraz z opracowaniem za-
łożeń rzeczowo-finansowych 
adaptacji i wyposażenia Powia-
towej Biblioteki Publicznej i 
zabezpieczenia środków na ten 
cel. Ale taki wniosek nie byłby 
możliwy, gdyby nie ekspertyza 
przeprowadzona na począt-
ku tego roku, która niezbicie 
wykazała, że „przedmiotowy 
budynek jest w dostatecznym 
stanie technicznym…”. Taki 
wynik ekspertyzy dał zielone 
światło dla dalszych działań. 
Zarząd Powiatu przychylił się 
do wniosku komisji zlecając 
wykonanie projektu. 

- Nazwa Biblioteki Po-
wiatowej zobowiązuje. Jako 
starosta powiatu wołomińskie-
go mam obowiązek dbać o jej 
rozwój i wspierać dyrekcję w 
staraniach o lepsze warunki. 
Biblioteki były, są i będą po-
trzebne wszystkim, którzy chcą 
się kształcić i rozwijać intelek-
tualnie – powiedział starosta 
Kazimierz Rakowski. 

Marzenia się spełniają 
Sprawa nabrała tempa. Do 

15 grudnia projekt budowy 
ma zostać ukończony, następ-
nie przyjdzie czas na podjęcie 
dalszych kroków. Jest wielce 
prawdopodobne, że na przeło-
mie 2017/2018 roku biblioteka 

powróci do swojej siedziby. 
Rok 2018 jest idealny na prze-
niesienie placówki do nowej 
siedziby, w 2017 r. bowiem 
kończy się dofinansowanie w 
wysokości 150 tys. zł rocznie 
z Urzędu Marszałkowskiego 
na wynajem lokalu, w którym 
obecnie znajduje się biblioteka. 

Dyrektor PBP w Wołomi-
nie Joanna Hołubicka, która 
od dawna starała się o powrót 
biblioteki do starej, wielolet-
niej siedziby, bardzo cieszy się 
z remontu. Obecnie marzenia 
o nowym budynku przy ul. 
Ogrodowej powoli stają się 
rzeczywistością. – Niech będzie 
chwała wszystkim osobom, któ-
re zaangażowały się we wspar-
cie naszej biblioteki – powie-
działa. 

Od przeszłości do 
nowoczesności 

Powiatowa Biblioteka 
Publiczna w Wołominie nie-
dawno skończyła 60 lat. Po-
wstała we wrześniu 1955 r. i 

przyjęła nazwę Powiatowej Bi-
blioteki Pedagogicznej w Wo-
łominie. Jej pierwszą siedzibą 
była kancelaria Inspektoratu 
Szkolnego przy ul. Armii Lu-
dowej 78 (obecnie ul. Legio-
nów). Następnie, przez blisko 
pół wieku placówka znajdo-
wała się przy ul. Ogrodowej, 
w przedwojennym budynku 
będącym własnością Heleny i 
Stefana Nasfeterów. Nasfetero-
wie aktywnie uczestniczyli w 
życiu społecznym ówczesne-
go Wołomina, już przed 1927 
rokiem uruchomili w mieście 
nowoczesne kino „Oaza”. Ten 
budynek to historia Wołomi-
na, jego remont to jednocześ-
nie ocalenie przeszłości i przy-
wrócenie pamięci. 

Przez wiele lat placówka 
funkcjonowała jako Filia Pe-
dagogicznej Biblioteki Wo-
jewódzkiej w Warszawie. Od 
lipca 2013 roku, po przejęciu 
jej przez Starostwo Powiatowe 
w Wołominie, nosi nazwę Po-
wiatowej Biblioteki Publicznej. 
Od kilku lat zajmuje wynajęty 
lokal przy ul. Warszawskiej 22.

PBP od 60 lat służy swoim 
imponującym księgozbiorem, 
którego ogromną część sta-
nowią książki o charakterze 
naukowym (w tej chwili jest to 
ok. 60 tys. woluminów). Poza 
tradycyjną literaturą biblioteka 
oferuje również audiobooki, 
filmy DVD, czasopisma oraz 
bezpłatny dostęp do Internetu. 
Do niedawna biblioteka udo-
stępniała swoje zbiory przede 
wszystkim nauczycielom, stu-
dentom i maturzystom. Teraz 
jest dostępna dla wszystkich 
mieszkańców powiatu. Liczba 
czytelników wzrasta regular-
nie. Czytelnicy mają zapew-
nioną profesjonalną i uprzej-
mą obsługę. Osoby niewidome 
i słabo widzące mogą skorzy-
stać ze specjalnych czytaków.

PBP bierze także czynny 
udział w życiu powiatu i współ-
pracuje z bibliotekami znajdu-
jącymi się na jego terenie. 

red.

Słynne schody zostaną niestety wyburzone, ale ocaleje lam-
pa, która jest w budynku od samego początku, od czasów kina 
„Oaza”

Dyr. Joanna Hołubicka i przewodniczący Komisji Dziedzictwa 
Narodowego i Kultury Andrzej Zbyszyński
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Hanna Szyszkowska zo-
stała powołana na stanowi-
sko dyrektora przez Zarząd 
Powiatu Wołomińskiego na 
okres jednego roku. Po zło-
żeniu życzeń na nadchodzą-
cy rok szkolny i wręczeniu 
kwiatów, starosta Rakowski 
podkreślił, że inwestowa-

nie w placówki oświatowe, a 
jednocześnie w przyszłe po-
kolenia, jest dla niego spra-
wą priorytetową. Tuż przed 
pierwszym dzwonkiem Po-
wiat Wołomiński zakończył 
w szkole przy ul. Miłej bardzo 
potrzebną inwestycję – budo-
wę łazienki przystosowanej 

Zmiany na Miłej Powitanie roku szkolnego
W ostatni czwartek, w dniu rozpoczęcia roku szkolnego, starosta wołomiński Kazimierz Ra-

kowski odwiedził Zespół Szkół im. ks. Jana Twardowskiego w Wołominie, gdzie spotkał się z 
nową dyrektor Hanną Szyszkowską oraz nauczycielami.

LI Liceum Ogólnokształ-
cące im. T.Kościuszki w Rem-
bertowie rozszerzyło swoją 
ofertę edukacyjną o klasę o pro-
filu europejsko-ekonomicznym 
pod patronatem Uniwersytetu 
Warszawskiego Wydział Nauk 
Ekonomicznych. Poinformo-
wała o tym dyrektor Elżbieta 
Szepietowska - Paluch podczas 
uroczystego rozpoczęcia roku 
szkolnego w dniu 1 września. 

Przypomnijmy, że w po-
przednim roku szkolnym po 
raz pierwszy był też nabór do 
klasy wojskowej.

Dyrektor liceum pochwa-
liła się przed gośćmi również 
najnowszymi osiągnięciami 
licealistów. Dowiedzieliśmy 
się, że uczniowie Kościuszki, 
którzy startowali w ubiegłym 
roku szkolnym w rozgryw-
kach Warszawskiej Olimpiady 

Młodzieżowej, zajęli I miejsce 
w stolicy.

Dobre informacje dotyczą 
również sfery administracyjnej. 
Dzielnica Rembertów wyre-
montowała łazienki szkolne na 
jednym z pięter. Dyrekcja ma 
nadzieję, że już wkrótce znajdą  
się środki na wyremontowanie 
sanitariatów na pozostałych 
kondygnacjach szkoły.

Red.

dla osób niepełnosprawnych 
przy sali gimnastycznej. W 
najbliższym czasie planowa-
na jest także instalacja windy 
łączącej główny budynek ze 
wspomnianą salą. – Jestem 
przekonany, że jeśli chodzi o 
udogodnienia dla uczniów 
Zespołu Szkół, to na tym nie 
poprzestaniemy. Wygoda oraz 
bezpieczeństwo uczniów są dla 
mnie i Zarządu Powiatu nie-
zwykle ważne, dlatego chcemy 
zapewnić jak najlepsze warun-
ki do nauki – powiedział Kazi-
mierz Rakowski. 

Zespół Szkół im. Ks. Jana 
Twardowskiego odwiedzimy 
ponownie za miesiąc, na uro-
czystości z okazji Dnia Patrona.                        

A.B.

Pożegnanie wakacji w Wołominie

Starosta Kazimierz Rakowski  składa życzenia nauczycielom, uczniom 
i rodzicom

Dyrektor liceum Elżbieta Szepietowska-Paluch, uczniowie prowadzący uroczystość oraz poczet 
sztandarowy

Wśród gości: dr Anita Pieńkowska, kierownik Biura Rekrutacji i Promocji Wydziału Nauk Eko-
nomicznych Uniwersytetu Warszawskiego oraz prezes rembertowskiego Oddziału ZNP Ewa 
Ochenduszka i Jolanta Terlecka, członek Prezydium NSZZ „Solidarność” Region Mazowsze

Jeśli piknik organizuje 
burmistrz Elżbieta Radwan i 
Ośrodek Pomocy Społecznej, 
jeśli zabawa jest na terenie 
gościnnego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji „Huragan”, jeśli im-
prezę prowadzi Monika Kisła, 
jeśli jest moc atrakcji dla dzieci 
i dorosłych, a do tego jest pięk-
na pogoda – to pożegnanie wa-
kacji musi być udane. Sobotni 
piknik 27 sierpnia przyciągnął 

wielu mieszkańców Wołomina, 
dla wszystkich był poczęstunek 
i muzyka zespołu „Skup żyw-
ca”, a dla chętnych rozgrywki 
sportowe i wesołe miasteczko. 
Ogromne zainteresowanie im-
prezą pokazuje, że takie wyda-
rzenia są oczekiwane i powinny 
być znacznie częściej. Organi-
zatorom należą się wielkie sło-
wa uznania za przygotowanie 
świetnej zabawy. 
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Trzeba podążać drogą honoru 

Na uroczyste rozpoczęcie roku szkolnego przyszły także przed-
szkolaki z Przedszkola nr 5 im. Kota w butach

Wraz z mieszkańcami Wołomina rocznicę wybuchu wojny 
uczcili: wiceburmistrz Wołomina Robert Makowski, starosta 
wołomiński Kazimierz Rakowski, proboszcz parafii MB Często-
chowskiej ks. Witold Gajda, wiceprzewodnicząca Rady Powiatu 
Wołomińskiego Halina Bonecka oraz radni powiatowi i gminni: 
Andrzej Żelezik, Ryszard Madziar i Zbigniew Paziewski

Kiedy żłobek?
Rembertów

Po mszy św. w kościele 
MB Częstochowskiej uczest-
nicy - w tym poczty sztan-
darowe szkół i związków 
kombatanckich, władze sa-
morządowe gminy i powia-
tu, uczniowie, mieszkańcy - 
przeszli na plac 3 Maja, gdzie 
kontynuowano uroczystość. 
Pod pomnikiem „Poległych 
w obronie Ojczyzny” głos 
zabrali: starosta wołomiński 
Kazimierz Rakowski i wice-
burmistrz Wołomina Robert 
Makowski. Starosta Rakow-
ski podkreślił, że „wojna za-
wsze jest zła, a celem czło-
wieka powinno być unikanie 
wojny i dążenie do pokojo-
wych rozwiązań”. 

- Wojna zawsze jest spra-
wą polityczną, lecz najwięk-
sze straty ponoszą zwykli 
ludzie.  Młodzież taka jak 
wy 1 września 1939 roku nie 
poszła do szkoły, nie usłyszała 
pierwszego dzwonka – mówił 
starosta do zgromadzonej na 
placu młodzieży. 

- Doceńcie to, że żyjecie 
w wolnym, bezpiecznym i 
spokojnym kraju, że wasza 
ojczyzna jest w pełni niepod-
legła. Jednak kolejne rocznice 
wybuchu drugiej wojny świa-
towej powinny skłaniać nas 
do refleksji nad przyczynami 
i okolicznościami tamtych 
wydarzeń, nad wnioskami 

płynącymi z historii. I mimo 
wszystko, mimo tak wielu 
ofiar, te refleksje potwierdzają 
ponadczasowy sens słów pol-
skiego ministra spraw zagra-
nicznych Józefa Becka z maja 
1939 roku: „Jest tylko jedna 
rzecz w życiu ludzi, narodów 
i państw, która jest bezcenna: 
tą rzeczą jest honor”. I tą dro-
gą wytyczoną ponad siedem-
dziesiąt lat temu powinniśmy 
zawsze podążać.

Po Apelu Poległych i sal-
wie honorowej pod pomni-
kiem złożono biało-czerwo-
ne kwiaty. 

Agata Bochenek

Z inicjatywy Burmistrza 
Dzielnicy Rembertów m.st. 
Warszawy 2 września br. w 
nowo wybudowanym budynku 
żłobka odbyło się z spotkanie z 
Bożeną Przybyszewską, dyrek-
torem Zespołu Żłobków m. st. 
Warszawy. Spotkanie było oka-
zją do posumowania stanu prac 
oraz ustalenia realnego terminu 
oddania żłobka do użytkowania.

Jak dowiedzieliśmy się, in-
westor - m.st. Warszawa - czeka 
obecnie na przyłączenie budyn-
ku do sieci gazowej miejskiej, co 
leży po stronie Polskiej Spółki 
Gazowniczej o/Warszawa. 

Uzgodniono, że nabór dzie-
ci do żłobka nastąpi jeszcze pod 
koniec tego roku.

Żłobek zaplanowany został 
na przyjęcie 150 dzieci, które 
zostaną podzielone na 5 grup. 
Przypomnijmy, że inwestycja 

jest realizowana w formule „za-
projektuj i wybuduj”, która prze-
widuje wykonanie dokumenta-
cji projektowej i budowę żłobka 
z niezbędną infrastrukturą  i do-
stawą pierwszego wyposażenia 
obiektu.

Powierzchnia zabudowy 
wynosi 660 m kw., powierzch-
nia całkowita 1  555,00 m kw., 
kubatura 6  313 m3. Budynek 
jest dwukondygnacyjny,   pod-

piwniczony, z placem zabaw. 
Od strony ulicy  Cyrulików ca-
łość terenu jest zamknięta bu-
dynkiem techniczno – gospodar-
czym o powierzchni zabudowy 
122,00 m kw. i kubaturze 625 m3. 
Obecnie kończone są prace przy 
ciągach pieszych, przy zago-
spodarowaniu terenu oraz przy 
wyposażaniu budynku m.in. w 
urządzenia sanitarne. Trwa też 
wyposażanie kuchni żłobka.

red.

(dokończenie ze str. 1)

Podczas spotkania na terenie budowanego żłobka. Od lewej 
w I rzędzie: z-ca burmistrza ds. inwestycji Marek Karpowicz, 
przedstawiciel wykonawcy - firmy „TEL-BUD”, burmistrz 
dzielnicy Mieczysław Golónka oraz dyrektor Zespołu Żłobków 
m. st. Warszawy Bożena Przybyszewska. Na zdjęciu również 
rembertowscy radni oraz Bożena Skurczyńska z Wydziału In-
frastruktury
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Szosa Jadowska ma status 
drogi wojewódzkiej i na nie-
szczęście, taki sam status ma 
położony przy niej chodnik. 
Z jednej strony ulicy chod-
nik jest przyzwoity, nawet 
ze ścieżką rowerową, druga 
strona jest traktowana po 

macoszemu. Do niedawna 
zamiast chodnika były rozpa-
dające się betonowe płytki, w 
ostatnim czasie zarządca dro-
gi czyli Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich wysi-
lił się na położenie kawałka 
chodnika. Ale nie na całym 
odcinku, bo to już byłoby za 
dużo szczęścia. Od skrzyżo-
wania do ul. Ciasnej i dalej, 
do sklepu Żabka, nadal stra-
szą wyszczerbione i pozapa-
dane płytki. Co wstrzymało 
dokończenie chodnika? Brak 
kostki, czy dalekosiężne pla-
ny budowy ronda na skrzy-

żowaniu? Tymczasem na 
chodniku jest niebezpiecz-
nie. Po pierwsze, mieszkańcy 
pobliskiego bloku upodobali 
sobie to miejsce jako par-
king. Samochody non stop 
tarasują przejście - nie da 
rady przejść po chodniku 

z wózkiem - poza tym ich 
właściciele potrafią beztrosko 
otworzyć drzwi i urządzać na 
chodniku wielkie sprzątanie 
auta. Po drugie, właściciel 
drogi zmodernizował ostat-
nio jezdnię, w ciągu paru dni 
wylano na Szosie Jadowskiej 
nowy asfalt. I ambitnie na 
niezbyt szerokiej jezdni wy-
tyczono trzy pasy ruchu. A te 
pasy wytyczono tak mądrze, 
że jeśli na środkowym stanie 
ciężarowy samochód skręca-
jący w lewo, to pojazdy jadą-
ce prosto zostają zablokowa-
ne. I co wtedy robią wiecznie 

Chodnik do zaorania

Przedszkole już działa

Czegoś takiego jeszcze nie było! 

W ostatnią sobotę, 3 wrześ-
nia o godz. 10-ej odbyło się 
uroczyste otwarcie Przedszko-
la nr 2 przy ul. Witosa w Ra-
dzyminie.

Po zakończeniu uroczysto-
ści  w godzinach 12-14 przed-
szkole można było zwiedzić 
w ramach Dnia Otwartego. 
Przedszkole rozpoczęło pra-
cę już 1 września. W dni po-
wszednie przedszkole ma pod 
opieką ok. 250 dzieci.

Rafał Wiatrak prezes PK w Wo-
łominie

Do wyjątkowego zdarze-
nia doszło w wołomińskim 
Przedsiębiorstwie Komunal-
nym Spółka z o.o. Pracownicy 
zrzeszeni w oddziale zakła-
dowym  wystosowali pismo 
do Regionu Mazowsze NSZZ 
Solidarność informujące o re-
zygnacji z przynależności do 
związku. Pod pismem z prośbą 
o wyrejestrowanie oddziału z 
dniem 22.08.2016  r. podpisały 
się 22  osoby. To nie dwie, czy 
trzy osoby wystąpiły ze związku, 
tylko wszyscy związkowcy ze 
Spółki podjęli decyzję o likwi-
dacji oddziału. Także ci, którzy 
zakładali organizację w 2001 r. 
i należeli do niej kilkanaście lat.  

Zapytaliśmy kilka osób o 
powody takiej decyzji i wszyscy 
odpowiadali podobnie: przy-
należność do związku zwięk-
sza poczucie bezpieczeństwa 
w przypadku zagrożenia utratą 
pracy. A w Przedsiębiorstwie 
Komunalnym takiego zagroże-
nia nie ma, pracownicy czują się 
bezpiecznie pod tym względem. 

I nie chcą dalej odprowadzać 
miesięcznie prawie 1 procenta 
wynagrodzenia, nie otrzymu-
jąc w zamian nic od związku. 
– Do związku zapisałam się dla 
bezpieczeństwa, ale nie widzę 
żadnego zagrożenia, czuję się w 
Spółce bezpiecznie. Gdy zmienił 
się prezes, wszyscy baliśmy się o 
pracę, dochodziły nas słuchy, że 
będą zwolnienia. A tu minęło 
tyle czasu i jest spokój. To po co 
mam płacić co miesiąc kilkadzie-
siąt złotych? – usłyszeliśmy od 
byłych już związkowców. 

Pracownicy przed laty sami 
założyli oddział zakładowy i te-
raz sami podjęli decyzję o jego 
likwidacji. Prezes Przedsiębior-
stwa Komunalnego Rafał Wia-
trak przyznaje, że był treścią 
pisma do Regionu Mazowsze 
zaskoczony. – Szanuję decyzję 
pracowników i cieszę się, że czu-
ją się w pracy bezpiecznie. Gdy 
tylko zostałem prezesem również 
docierały do mnie pogłoski, że 
będę zwalniał pracowników, bo 
to najprostsza forma wygenero-

wania „na szybko” oszczędności. 
Natomiast ja nikogo nie zwol-
niłem i nie mam takich planów 
na przyszłość, postawiłem na 
restrukturyzację i reorganizację 
pracy. Wygenerowane w ten spo-
sób oszczędności pozwoliły m.in. 
na zmniejszenie linii kredytowej i 
poprawę bieżącej płynności przy 
jednoczesnej realizacji całkowite-
go zakresu rzeczowego zadań PK 
Sp. z o.o.  To nasz wspólny suk-
ces,  w Spółce jest zatrudnionych 
35 osób i wszyscy są potrzebni.

Pracownikom Spółki moż-
na tylko pozazdrościć spokoju 
w pracy i życzyć dalszego bez-
pieczeństwa, żeby nie musieli 
ponownie powoływać w przed-
siębiorstwie związków. 

A.B.

spieszący się kierowcy. Ano, 
jadą po chodniku. Jeden sa-
mochód za drugim jedzie 
po chodniku nie zważając 
na pieszych. Zarówno na to 
parkowanie, jak i jeżdżenie 
po chodniku nikt nie reaguje: 
ani właściciel drogi, ani poli-
cja, ani straż miejska. 

W tej sytuacji, w mieniu 
mieszkańców, po raz kolejny 
prosimy, żeby jakiś przedsta-
wiciel Mazowieckiego Za-
rządu Dróg Wojewódzkich 
pokazał matkom z wózkami, 
jak przeciskać się między sa-
mochodami parkującymi na 
chodniku.

W tej sytuacji, proponu-
jemy,  żeby ten odcinek chod-
nika od skrzyżowania do 
sklepu w ogóle zaorać, posze-
rzyć jezdnię, a na trawniku 
zrobić parking, najlepiej od 
razu z wjazdami na balkony. 
Bo najwyższy czas przestać 
udawać, że w tym miejscu, 
przy Szosie Jadowskiej w 
Wołominie, w ogóle jest jakiś 
chodnik dla pieszych.

A.B.   

Kilka miesięcy temu, w artykule pt. „Pieszy może fruwać”, pisaliśmy w Gazecie Regionalnej o 
chodniku przy Szosie Jadowskiej w Wołominie, chociaż nazwa chodnik jest tu zdecydowanie 
umowna i nie oddaje prawdziwego stanu rzeczy. 

Owszem, zdarzało się, że oddziały zakładowe NSZZ Solidarność 
były likwidowane, ale wraz z upadającymi zakładami pracy. Sy-
tuacja, kiedy oddział ulega likwidacji na wniosek pracowników 
dobrze prosperującego  przedsiębiorstwa jest ewenementem. Jak 
świat światem a Solidarność Solidarnością, czegoś takiego jeszcze 
nie było. 

Niech właściciel drogi pokaże, jak chodzić po takim chodniku
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•	ZAAKCEPTUJ TO, ŻE KON-
FLIKTY SIĘ CZASAMI ZDA-
RZAJĄ

Jeżeli wpojono ci, że konflikty są 
czymś złym i dowodzą tego, że 
wasz związek nie działa prawidło-
wo, więc konieczne jest poszuki-
wanie winnego takiego stanu rze-
czy, będziesz się starać ich unikać 
i już na samą myśl o różnicy zdań 
pojawi się w tobie napięcie. Tym-
czasem konflikty są nieodłączną 
częścią nawet najbardziej zdrowego 
związku, ponieważ nie ma w tym 
nic dziwnego, że ludzie czasami nie 
zgadzają się ze sobą lub mają inne 
potrzeby. To co jest ważne, to w jaki 
sposób sobie z nimi radzicie. Jeżeli 
jesteście otwarci na siebie i macie 
chęć współpracy, konflikt może być 
okazją do rozwoju waszego związ-
ku i znalezienia nowych, lepszych 
rozwiązań.

•	TRAKTUJ PARTNERA JAK 
SOJUSZNIKA A NIE PRZE-
CIWNIKA

Kiedy pojawia się między wami 
różnica zdań, nie zmieniaj całego 
spojrzenia na partnera. To nadal 
jest osoba, którą kochasz i na którą 
można było liczyć w wielu sytua-
cjach. Po prostu w tym momencie 
się nie zgadzacie i budzi to w was 
wiele emocji. Jeśli będziesz mieć na 
uwadze, że nadal „gracie do jednej 
bramki” dużo łatwiej będzie wam 
się porozumieć. Konflikty nie mu-
szą się kończyć tym, że jedna oso-
ba wygrywa a druga przegrywa. 
Możliwe jest znalezienie rozwiązań, 
które spowodują, że obydwoje po-
czujecie się wygrani.

•	WYBIERAJ ODPOWIEDNI 
MOMENT NA TRUDNĄ ROZ-
MOWĘ

Nawet najlepsze chęci i doskonałe 
umiejętności komunikacyjne na 
nic się nie zdadzą, jeśli nie zadbacie 
o dobre warunki do przeprowa-
dzenia rozmowy. Trudno jest dojść 
do porozumienia jeśli jesteście 
zmęczeni, macie mało czasu na 
rozmowę lub są wokół was osoby 
trzecie. Kiedy zajmujecie się jakimś 

tematem, nie róbcie tego dłużej niż 
40 minut jednorazowo. Badania 
pokazują, że po upłynięciu tego 
czasu wymiana zdań jest już mało 
konstruktywna.

•	NAZYWAJ SWOJE UCZUCIA
Zamiast oceniać drugą osobę, spró-
buj powiedzieć, jakie uczucia budzi 
w tobie zachowanie partnera. Na-
zwanie kogoś nieodpowiedzialnym 
powoduje natychmiastową chęć 
obrony i może być przedmiotem 
zaciekłej dyskusji. Stwierdzenia, 
że zmartwiło cię to, że twój part-
ner spóźniając się na umówione 
spotkanie nie dawał znaku życia, 
nie można już podważyć (ty jesteś 
najlepszym ekspertem od własnych 
uczuć). Pamiętaj, że „poczułem się 
źle” to nie nazwa uczucia. Możecie 
wspólnie z partnerem spisać na 
kartce listę uczuć, z której będzie 
można skorzystać w trakcie sporu. 
Nie myl też uczuć z myślami. Uczu-
cia mają zazwyczaj postać jednego 
/ dwóch słów (np. zezłościłam się, 
poczułam dumę), myśli – całych 
zdań (czułam, że mnie nie rozu-
miesz).

•	KONCENTRUJ SIĘ NA „TU 
I TERAZ”

Kiedy poruszacie jakiś trudny te-
mat koncentruj się na obiektyw-
nych faktach, które spowodowały 
twoje złe samopoczucie. Odnoś 
się do zachowania partnera, a nie 
oceniaj jego osoby. Oprzyj się też 
pokusie przytaczania faktów z prze-
szłości, które popierają to, co chcesz 
przekazać – takie działanie podnosi 
napięcie i powoduje chaos komu-
nikacyjny. Unikaj także stosowania 
uogólnień – słowa „nigdy” i „za-
wsze” bardzo podgrzewają atmo-
sferę, ponieważ  nie są prawdziwe 
(nawet jeśli coś robimy bardzo czę-
sto, to przynajmniej raz mogło nam 
się zdarzyć zrobić inaczej).

•	KONTROLUJ SWOJE EMO-
CJE

Kiedy jesteśmy pod wpływem ja-
kichś wydarzeń, emocje zwykle na-
rastają w nas stopniowo. Jeżeli masz 

wrażenie, że kiedy nie zgadzacie się 
ze sobą, reagujesz trudną do opa-
nowania furią, to jest bardzo praw-
dopodobne, że trudno ci uchwycić 
ten moment, kiedy pojawia się w 
tobie złość i zaczyna konsekwen-
tnie narastać. Kontrolowanie furii 
jest praktycznie niemożliwe, ale 
kiedy emocje są od niej choć tro-
chę słabsze, masz już większe pole 
manewru. Zacznij więc obserwo-
wać, co się dzieje z twoim ciałem 
w sytuacjach konfliktowych. Zwróć 
uwagę jak reaguje twoje serce, od-
dech, głowa, brzuch. Po jakimś cza-
sie nabierzesz wprawy i nie będzie 
to od ciebie wymagać szczególnego 
skupienia. Jeśli będziesz widzieć, że 
emocje zwiększają swoje natężenie, 
zastosuj znane ci techniki oddecho-
we albo policz od 10 do 1.

•	NAUCZ SIĘ MÓWIĆ „STOP”
Kiedy czujesz, że emocje biorą 
nad tobą górę, nie bój się poprosić 
partnera o przerwę na ochłonię-
cie. Czasowe zawieszenie dyskusji 
może uchronić cię przed wypowie-
dzeniem nieprzemyślanych słów, 
których potem będziesz żałować. 
Pamiętaj jednak o ustaleniu, kiedy 
wrócicie do tematu i bezwzględnie 
trzymaj się tego, co postanowicie. 
Nie wahaj się także powiedzieć 
„stop”, jeśli twój partner podnosi 
głos, ocenia lub stosuje obraźliwe 
słowa. Jasno postawione granice 
pozwolą wam wypracować taki 
sposób komunikacji, dzięki któ-
remu będzie możliwe osiągnięcie 
porozumienia.  

•	DOPYTUJ ZAMIAST SIĘ DO-
MYŚLAĆ

Nikt z nas nie posiada umiejętno-
ści czytania w myślach. Czynienie 
pewnych założeń i zachowywanie 
się zgodnie z nimi bez sprawdzenia 
czy w tej konkretnej sytuacji mają 
one rację bytu powoduje, że traci-
my kontakt z realnym człowiekiem. 
To, że twój partner zachowywał się 
w jakiś sposób w przeszłości, nie 
oznacza że teraz zachowa się tak 
samo.  Dlatego nie wahaj się pytać 
partnera o to, co się z nim dzieje, 
o jego plany i zamierzenia. Spraw-
dzaj też czy obydwoje rozumiecie to 
samo, używając tych samych słów.  

•	UŻYWAJ FORMY POZYTYW-
NEJ

Jeżeli chcesz, aby twój partner zmie-
nił swoje zachowanie, powiedz mu, 
co ma robić innego (np. odkładaj 
brudne naczynia do zmywarki) 
zamiast mówić, czego ma nie robić 
(„nie zostawiaj kubków po herbacie 
na stole”). Nasz mózg nie rozumie 
słowa „nie”, więc jeśli na co dzień 
korzystasz z tej drugiej opcji, wa-
sza rozmowa skupia się głównie na 
trudnościach i budzi poirytowanie 
u obydwu stron. Poza nastawieniem 
na budowanie wspólnej przyszłości, 
używanie formy pozytywnej ma 
jeszcze jedną zaletę  - pozwala ci się 
zastanowić czego naprawdę chcesz, 
co bardzo często nie jest oczywiste. 
Świadomość własnych potrzeb to 
pierwszy krok do realizacji celów, 
zarówno indywidualnych jak i 
wspólnych dla was obydwojga.

•	MÓW ZAMIAST PISAĆ
W obecnych czasach komputery i 
smartfony są produktami codzien-
nego użytku, stąd coraz większej 
liczbie par zdarzyło się kłócić po-
przez mail, komunikator czy smsy. 
Może ci się wydawać, że łatwiej 
będzie napisać, co ci się nie podo-
ba w związku, niż powiedzieć to 
bliskiej osobie prosto w twarz. Weź 
jednak pod uwagę, że taki sposób 

komunikacji prowadzi do wielu 
nieporozumień. Język pisany po-
zbawia nasz przekaz mowy ciała i 
tonu głosu, które to komponenty 
stanowią około 80% całego nasze-
go komunikatu. Emotikony nie są 
tego w stanie zastąpić. Bardzo czę-
sto trudno jest stwierdzić czy jakieś 
zdanie miało być żartem, ironią czy 
poważnym pytaniem. Zostawia to 
bardzo szerokie pole do interpre-
tacji, a ta może być bardzo mylna, 
jeśli jesteśmy rozemocjonowani. 
Rozmawiajcie ze sobą na bieżąco o 
tym, co się dzieje w waszym życiu 
– zarówno o tym, co was cieszy, jak 
i o kwestiach, które sprawiają wam 

Komunikacyjny niezbędnik dla par w konflikcie
Konflikty pojawiają się w każdej bliskiej relacji. Dość często partnerzy czują się wobec nich bezradni i pełni obaw. 
Niniejszy niezbędnik zawiera zbiór zasad, których stosowanie pozwoli wam wyjść z konfliktu obronną ręką. 

trudność. Dzięki temu więź między 
wami będzie silniejsza, a problemy 
nie będą się nawarstwiać.

•	GDY NIE MOŻESZ SOBIE 
PORADZIĆ, SKORZYSTAJ Z 
PROFESJONALNEJ POMOCY

Czasami zdarza się, że dojście do 
porozumienia w jakiejś kwestii jest 
bardzo trudne, bądź wydaje się 
wręcz niemożliwe. Jeżeli masz wra-
żenie, że jakaś sprawa was przerasta 
lub pewne tematy powracają w wa-
szym związku jak bumerang, przez 
co zaczynacie się od siebie oddalać, 
to znak że warto skorzystać z po-
mocy psychoterapeuty. Im szybsza 

będzie wasza reakcja, tym większa 
szansa na poprawę. Jeśli coś będzie 
jątrzyło wasz związek od środka 
przez dłuższy czas, dużo trudniej 
będzie wam znaleźć w sobie wiarę, 
że sytuacja może się poprawić i mo-
tywację do zmiany. W trakcie tera-
pii pary nie otrzymacie gotowych 
recept. Będziecie natomiast mieli 
szansę w bezpiecznych warun-
kach przedyskutować bolesne dla 
was kwestie i poznać mechanizmy, 
które ujawniają się u was w kryzy-
sowych sytuacjach. Nauczycie się 
także konstruktywnie komuniko-
wać się ze sobą.                                 

 Lidia Flis

Artykuł napisany w ramach projektu „Ząbki dla Powiatu – Pro wsparciu systemu pomocy 
rodzinie”. 

Projekt finansowany ze środków Powiatu Wołomińskiego i Miasta Ząbki.

26 IX Stowarzyszenie PRO zaprasza na drugą część warsztatu „Jak dochodzi do kryzysu w związku i czy można go 
pozytywnie rozwiązać? Jak chronić dzieci w czasie kryzysu?”

OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Na podstawie art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2015 r. poz. 2031) 
oraz art. 49 ustawy z  dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania administracyjnego 
(Dz. U. z 2016 r. poz. 23, z późn. zm.)

Starosta Wołomiński zawiadamia 

o wszczęciu na wniosek Burmistrza Radzymina, reprezentowanego przez pełnomocnika 
Pana Tomasza Kowieszko, z dnia 14 lipca 2016 r. postępowania administracyjnego w sprawie 
znak WAB.6740.14.20.2016 o wydanie decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
polegającej na: „Rozbudowie ul. Gen. Maczka w Radzyminie”

na działkach mieszczących się w liniach rozgraniczających teren niezbędny do realizacji 
drogi:
−	ew. nr: 3/3 (3/13*, 3/14), 3/5 (3/15*, 3/16), 3/8 (3/17*, 3/18), 5/1 (5/3*, 5/4), 5/2 (5/5*, 5/6), 

6/1 (6/7*, 6/8), 6/6 (6/9*, 6/10), 7/9 (7/12*, 7/13), 7/11 (7/14*, 7/15), 10/1 (10/15*, 10/16), 
10/7 (10/17*, 10/18), 10/9 (10/19*, 10/20), 104 (104/1*, 104/2), 56/7 (56/19*, 56/20), 
56/8 (56/21*, 56/22), 56/16 (56/23*, 56/24), 56/17 (56/25*, 56/26), 56/10 (56/27*, 56/28), 
56/11 (56/29*, 56/30), 56/12 (56/31*, 56/32), 56/14 (56/33*, 56/34), 56/15 (56/35*, 
56/36), 56/2 (56/37*, 56/38), 56/3 (56/39*, 56/40), 1 (1/1*, 1/2), 3/7 (3/19*, 3/20), 56/13 
(56/41*, 56/42), 85/7 (85/10*, 85/11), 2/3, 11/1, 2/1, 8/11, 2/2, 30 obręb: 0013, 02-03, jed-
nostka ewidencyjna: 143409_4, Radzymin – miasto,

−	ew. nr 88/32 (88/74*, 88/75), 88/64 (88/76*, 88/77), 88/50 (88/78*, 88/79), 88/51 (88/80*, 
88/81), 88/33 (88/88*, 88/89), 88/34 (88/90*, 88/91), 88/63 (88/86*, 88/87), 98 (98/1*, 
98/2), 93 (93/1*, 93/2), 94 (94/1*, 94/2), 88/52 (88/82*, 88/83), 103 (103/1*, 103/2), 88/62 
(88/84*, 88/85), 97 obręb: 0016, 03-02, jednostka ewidencyjna: 143409_4, Radzymin – mia-
sto,

−	ew. nr 75 (75/1*, 75/2), 77 (77/1*, 77/2), 78/1, 78/2, 83/3, 189, 78/3 (78/4, 78/5*), 73 
(73/1*, 73/2), obręb: 0018, 03-04, jednostka ewidencyjna: 143409_4, Radzymin – miasto,

xxx              – działki przed podziałem lub nie podlegające podziałowi 
(xxx/x*)    – działki powstałe w wyniku podziału nieruchomości, leżące w liniach rozgra-
niczających teren niezbędny do realizacji drogi
(xxx/x)       – działki powstające w wyniku podziału, leżące poza liniami  rozgraniczający-
mi teren niezbędny do realizacji drogi 

i na działkach znajdujących się poza liniami rozgraniczającymi teren niezbędny do reali-
zacji drogi, na których przewidziano budowę lub przebudowę sieci uzbrojenia terenu:
−	 ew. nr: 81 obręb: 0011, 02-01, jednostka ewidencyjna: 143409_4, Radzymin – miasto,
−	 ew. nr: 85/7 (85/10, 85/11), 45, 46/3, 46/4, 56/4, 84 obręb: 0013, 02-03, jednostka ewiden-

cyjna: 143409_4, Radzymin – miasto,
−	ew. nr: 88/51 (88/80, 88/81), 93 (93/1, 93/2), 94 (94/1, 94/2), 103 (103/1, 103/2), 81/1, ob-

ręb: 0016, 03-02, jednostka ewidencyjna: 143409_4, Radzymin – miasto,
−	ew. nr: 78/3 (78/4, 78/5), 73 (73/1, 73/2), 79 obręb: 0018, 03-04, jednostka ewidencyjna: 

143409_4, Radzymin – miasto,

(tłustym drukiem – numery działek przeznaczone pod budowę lub przebudowę istniejącej 
sieci uzbrojenia)

oraz  na działkach położonych poza liniami rozgraniczającymi teren niezbędny do re-
alizacji drogi,  na których przewidziano budowę lub przebudowę innych dróg publicznych:
−	 ew. nr: 84 obręb: 0013, 02-03, jednostka ewidencyjna: 143409_4, Radzymin – miasto,
−	 ew. nr: 78/3 (78/4, 78/5), 79 obręb: 0018, 03-04, jednostka ewidencyjna: 143409_4, Radzy-

min – miasto.

Z aktami sprawy i zakresem wymienionego wyżej zamierzenia inwestycyjnego można 
zapoznać się w Starostwie Powiatowym w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budowni-
ctwa, parter, pokój nr 6 w godzinach przyjęć interesantów  tj. pn. 9-17, wt. 12-16, śr. 8-16, czw. 
12-16, pt. 8-16 oraz składać uwagi i wnioski dotyczące przedmiotowej sprawy w terminie 14 
dni od publikacji niniejszego obwieszczenia.

Po upływie wyżej wyznaczonego terminu sprawa zostanie rozpatrzona w oparciu o posia-
dane materiały.
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Na Stadionie Miejskim w 
Ząbkach Już 18. września br. wy-
stąpią na scenie gwiazdy muzyki 
Disco Polo. Gatunku, o którym 
się zwykło mówić, że nikt nie słu-
cha, a wszyscy znają teksty.

Podczas gali nie zabraknie 
prawdziwych klasyków, takich 
jak Skaner. Wystąpią również 
zespoły z pierwszej dziesiątki list 
Disco Polo tj. After Party, Bobi, 
Camasutra, Exelent oraz Elixir, 
Maczo, Łukasz Rosiński.

Wszystko to w ramach Po-
żegnania Lata w Ząbkach, tym 
razem z Disco Polo. To z całą 
pewnością największe wydarze-
nie muzyczne dla fanów muzyki 
Disco Polo w Powiecie Wołomiń-
skim. 

Zapraszamy wszystkich, któ-
rzy pragną w niezapomniany 
sposób pożegnać LATO 2016.

Koncert poprowadzi Edyta 
Folwarska prezenterka Polo TV.

Zaproszenie na Galę DISCO POLO do Ząbek

Koperta Życia

Jeżeli jesteś seniorem i za-
mieszkujesz na terenie Gminy 
Wołomin przyjdź do Urzędu 
Miejskiego w Wołominie i w 
Punkcie Informacyjnym na par-
terze odbierz swoją Kopertę Ży-
cia - apelują organizatorzy akcji.

Na czym ta inicjatywa po-
lega? W specjalnie przygotowa-
nych kopertach umieszczamy 
najważniejsze informacje o sta-

nie zdrowia, przyjmowanych 
lekach, alergiach, kontakt do 
najbliższych, dane osobowe, w 
tym numer PESEL. Taki pakiet 
powinien być przechowywany 
w lodówce, czyli miejscu, które 
jest prawie w każdym domu i 
jest łatwo dostępne. 

– Szukamy nowych roz-
wiązań i ułatwień dla naszych 
seniorów. Jednym z nich jest 

Koperta Życia – mówi inicja-
tor akcji Elżbieta Radwan, 
burmistrz Wołomina. Pro-
gram nie tylko zwiększy po-
czucie bezpieczeństwa osób 
starszych, ale także znacznie 
skróci czas udzielania pomocy 
przez pogotowie.

Red.

Blisko 1000 Kopert Życia zostanie rozdanych seniorom z gminy 
Wołomin. W trosce o ich bezpieczeństwo rozpoczęto pilotażowy 
program „Koperta Życia”. Lekarze i pracownicy pogotowia ra-
tunkowego zachęcają do niego osoby przewlekle chore, starsze i 
samotne.

Patronat nad galą objął 
Burmistrz Miasta Ząbki. 
Dzięki współpracy w Mia-
stem Ząbki będzie wydzie-
lona bezpłatna strefa dla 
dzieci - zamki dmuchane, 
zjeżdżalnie itd.

Zapraszamy również 
na strefę gastronomii do 
miasteczka Food Truck.

Bilety do nabycia w ka-
sach stadionu miejskiego 
w Ząbkach oraz na portalu 
biletyna.pl.
Harmonogram Gali Disco 
Polo:
14.45 Start 

15.00 Elixir
15.20 Dj 
15.25 Łukasz Rosiński
15.45 Dj 
15.55 Maczo
16.15 Dj
16.30 Skaner
17.25 Dj
17.35 Exelent
18.30 Dj
18.40 After Party
19.40 Dj
19.45 Camasutra
20.45 Dj
20.55 Bobi
21.50 Dj
22.00 Koniec

Cała sprawa wzięła się stąd, 
że Dembiński jest radnym po-
wiatowym i członkiem zarządu 
powiatu, a jednocześnie dy-
rektorem Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Tłuszczu. Pomiędzy Powiatem 
Wołomińskim a wspomnianym 
zakładem zostało zawartych kil-
ka umów m.in. na utrzymanie 
zimowe dróg, wywóz nieczysto-
ści i dostawę wody czy uporząd-
kowanie terenu. Tymczasem, 
zgodnie z art. 25b ust. 1 ustawy 
o samorządzie powiatowym 
radni nie mogą prowadzić dzia-
łalności gospodarczej na własny 
rachunek lub wspólnie z inny-
mi osobami z wykorzystaniem 
mienia powiatu, w którym 
radny uzyskał mandat, a także 
zarządzać taką działalnością lub 
być przedstawicielem lub peł-
nomocnikiem w prowadzeniu 
takiej działalności. Jeżeli radny 
przed dniem wyboru wyko-
nywał taką funkcję lub prowa-
dził taką działalność, o której 
stanowi wspomniany artykuł, 
obowiązany jest do zrzeczenia 
się z funkcji lub zaprzestania 
prowadzenia działalności w 
ciągu 3 miesięcy od ślubowania. 
Jeśli zaś radny z funkcji nie zre-

zygnuje, to zgodnie z kodeksem 
wyborczym rada stwierdza wy-
gaśnięcie mandatu radnego w 
drodze uchwały. 

I właśnie do takich dzia-
łań jak wygaszenie mandatu 
radnego wzywa radę powiatu 
Wojewoda Mazowiecki. Po raz 
ostatni wezwał dość katego-
rycznie 29 lipca 2016 r. słowa-
mi: „wzywam Radę Powiatu 
Wołomińskiego do podjęcia 
uchwały stwierdzającej wygaś-
nięcie mandatu radnego Powia-
tu Wołomińskiego Pana Mariu-
sza Dembińskiego w terminie 
30 dni od daty otrzymania ni-
niejszego wezwania”. 

W związku z tym na 
najbliższej sesji rady powia-
tu 8 września rozpatrywane 
będą projekty uchwał w spra-
wie stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego Powiatu 
Wołomińskiego oraz odmowy 
stwierdzenia wygaśnięcia man-
datu radnego. Tytuły tych 
uchwał najdobitniej świadczą, 
że radni, a przynajmniej ich 
koalicyjna większość zdania nie 
zmieniła i nadal nie widzi powo-
du, żeby wygasić mandat radne-
go Mariusza Dembińskiego. 

red.

Wzywam radę 
powiatu…

Są podstawy, czy ich nie ma – pytaliśmy w artykule, który ukazał 
się miesiąc temu w Mojej Gazecie Regionalnej. Dla przypomnie-
nia, Wojewoda Mazowiecki uważa, że są podstawy do wygasze-
nia mandatu radnego powiatowego Mariusza Dembińskiego, 
natomiast Rada Powiatu Wołomińskiego (głosami radnych ko-
alicyjnych mających w radzie większość) już dwukrotnie uznała, 
że takich podstaw nie ma. 
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PRACA

• Zatrudnię do sklepu spożywczego w 
Zielonce. Tel. 22 781 94 58

• Zatrudnię doświadczonego cukiernika  
lub piekarza tel. 502617823 PILNE

• Zatrudnię krawcową do poprawek kra-
wieckich w Ząbkach. Tel. 602-304-503

• Zatrudnię krawcową do szycia 
zasłon, firan w Rembertowie. 
Tel. (22) 612 88 68, 602 725 222

• Hotel Villa - Zagórze zatrudni kucharzy 
kuchni zimnej i ciepłej. praca@villa-
zagorze.pl

Radio FAMA Wołomin poszukuje osoby 
na stanowisko przedstawiciel handlowy. 
CV prosimy przesyłać na adres mailowy 
wolomin@radiofama.com.pl

SKUP, SPRZEDAŻ

REKUPERATORY,
KLIMATYZATORY

BUDOWLANE

Kosmetyki na bazie 
kolagenu naturalnego,

witamina C lewoskrętna.
Tel. 795 688 144

KRAM ANTYKWARIAT
SKUP - sprzedaż podręczników szkolnych

Wołomin, ul. Legionów 2, paw. 5
Bazarek „Kolejarz” przy PKS.

Tel. 505 659 734, 503 417 317

GEODETA
Tel. 793-573-169, 501-310-258

Wołomin, ul. Ujazdowa 14
biuro@geoplan2.pl

Mapy do celów projektowych 
i prawnych, podziały i rozgraniczenia, 

wznowienie granic.

WYRÓB I SPRZEDAŻ 
MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH 

– E.Kalicki. Ogrodzenia betonowe, 
pustaki żużlowe, bloczki, kręgi, EKO 

Atrakcyjne ceny. 
Tel. (22) 799 93 89, 604 555 651

USŁUGI

Toczenie, frezowanie, ostrzenie 
narzędzi, CNC, TIG, 3D, koła 
zębate wykonuje TOK-FREZ, 

Wołomin, ul. Łukasiewicza 7, 
tel. /22/ 787-61-80

• Docieplanie budynków. Szybko, tanio, 
solidnie. Tel. 502 053 214

HYDRAULIK Pogotowie 24h
pogotowie wodno-kanalizacyjne 24h
instalacje sanitarne c.o., instalacje gazowe
montaż, spawanie, sprawdzanie szczelności
tel. 501 195 176
www.hydraulikbrzuchalski.pl

Posadzki miksokretem, 
zacieranie mechaniczne. 

Tel. 797 357 222

Zatrudnię do pracy w cukierni 
na dział produkcji - od zaraz. 

Tel. 508 476 387

Zatrudnię brukarzy 
i pomocników. Tel. 506 975 273

Sprzedaż i układanie kostki 
brukowej i granitowej. Sprzedaż 

piasku wiślanego i tłucznia. 
Rozbiórka obiektów.

Tel. 604405826

FILTRY do WODY
odżelaziacze * odkamieniacze

tel. 783 509 003

NIERUCHOMOŚCI

MOTORYZACJA

• Sprzedam mieszkanie w Rembertowie, 
45 m kw., dwupoziomowe, bezpośred-
nio, tel. 601 851 504

• Wynajmę lokal handlowy w Tłuszczu 
tel. 600 064 991

PRZEPROWADZKI
TRANSPORT

www.trans-mart.pl
tel. 22 781-60-03, kom. 601 911 362

Haki, tłumiki, mechanika: 
Zielonka, tel. (22) 7611026

Zakład Kamieniarski wykonuje: 
nagrobki, parapety, schody. 
Wołomin. Tel. 502 472 396

Badanie fizykochemiczne wody,
filtry do wody. Tel. 783 800 800

Kasacja samochodów, skup złomu, 
sprzedaż części, naprawa samocho-
dów, zbiórka sprzętu AGD i RTV. 
JAN TOKARSKI, Poświętne, ul. Szkol-
na 11. Tel./fax: (22) 787-11-65, 668-
46-90-13, 507-01-79-12

BRUKARSTWO
podwórza, podjazdy,opaski, chodniki, 

odwodnienia terenu, parking itd.
schody, tarasy, palisady

Grzegorz Lewandowski, Dąbrówka, 
Trojany 83a, tel. 512289277

Docieplanie budynków, czyszczenie 
elewacji, szybko i solidnie. 

Wieloletnie doświadczenie. 
Firma z Dąbrówki ul. Kościelna 37 

tel. 503 155 944, 502 220 117

BIUROWE

SKUP AUT
Kupię każdy samochód 
osobowy i dostawczy, 
również rozbity i bez 

dokumentów. 

Tel. 789 090 573

STUDNIE Paweł Folman 
Tłuszcz - ul. Kolejowa 4

pawelfolman@interia.pl
tel. 604211417

kamień polny, łupany, ogrodzenia, 
grille, altany, układanie kostki brukowej

Krzysztof Kozłowski
tel. 663 4162 95; www.e-kamyk.pl 

Polski węgiel, orzech, groszek, miał 
i kruszywo. Tel. 601 424 209

Likwidacja zakładu - wyprzedaż bla-
chy, stalowych narzędzi, śrub, łożysk 
i części maszyn. Wołomin, ul. Szosa 
Jadowska 52 Tel. 500 871 185

Najbardziej 
profesjonalna 

klima w mieście 
Ząbki 

ul. Jana Pawła II 28a

tel. 503 745 434

MARKSBUD - Usługi kontenerami 
Mariusz Toczyski - Ząbki

Wywóz odpadów budowlanych, 
gruzu, ziemi, piachu. 

Tel. 698 214 790

Danie dnia 
zupa + drugie danie: 13 zł

Ząbki, ul. Szwoleżerów 74

Tel. 695 949 199
Dowóz od 20 zł gratis!

OBIADY DOMOWE
• Transport busem z przyczepką. 

Tel. 608 638 734

Pogotowie kanalizacyjne 
24 h / 7 dni.

Udrażnianie rur,
czyszczenie drenaży 

i rynien.
    Tel. 781 266 854, 697  378 786

Sprzedam działkę 
budowlaną 2000 m2 . 

WYSYCHY, 44 km od Warszawy, 
kierunek Wyszków. Ogrodzona, 

prąd-siła, studnia wiercona, 
wodociąg w ulicy. Księga 

wieczysta. 95 tys. zł.
Tel. 508 385 718

Przy Orlej
Gabinet Weterynaryjny

pon.-pt. 10.00 - 20.00, sobota 10.00 - 16.00
Ząbki, ul. Orla 20

Tel. (22) 799 23 35, kom. 505 077 525 
www.weterynarz-zabki.waw.pl

Zatrudnię w cukierni z doświadczeniem 
lub bez. Praca w Trojanach 

z możliwością zakwaterowania. 
Tel. 502 617 823

Zatrudnię magazyniera
Dąbrówka Tel: 500 760 720

Pilnie zatrudnię cukiernika 
lub piecowego do cukierni.

Karpin/Dąbrówka 
Tel. 500 760 720 

Szukasz pracy?
Zatrudnię osoby do pracy na 

produkcji przy ciastach domowych. 
Praca na dzień lub parę nocy 

w tygodniu (do wyboru).
Karpin/Trojany 

Tel. 500 760 720

Sprzedam 2 działki budowlane (2899 m 
kw. i 2438 m kw.) w Ząbkach przy ul. ks. 
Zycha. Tel. 660 697 365

Sprzedam dom w Wyszkowie przy 
ul. Miłej (212 m kw.) z działką o pow. 
240 m kw. Tel. 660 697 365

• Futra, zamówienia, przeróbki, reperacje 
skór, 504 535 207



Uroczystość rozpoczęła się 
od mszy świętej, podczas której 
ks. Jan Grzybowski powiedział: 
„Dzisiaj, tutaj w Strachówce, da-
jemy świadectwo wdzięczności 

dla wszystkich, którzy kochali 
Ojczyznę i za nią ginęli. Dali 
świadectwo polskiej krwi”. Dal-
sza część uroczystości odbyła 
się na terenie cmentarza para-

fialnego, na którym, po odegraniu hymnu 
państwowego oraz powitaniu gości, zebrani 
uczestnicy mieli okazję wysłuchać prelekcji 
przygotowanej przez  Marcina Łaszczyńskiego 
z Oddziałowego Biura Edukacji Narodowej 
Instytutu Pamięci Narodowej w Warszawie. 
Wysłuchany wykład był szansą na głębsze po-
znanie i zrozumienie wydarzeń związanych z 
niemieckimi zbrodniami na ludności cywilnej 
w okresie II wojny światowej. 

Po odczytaniu listu okolicznościowego 
przesłanego przez Marszałka Województwa 
Mazowieckiego Adama Struzika na ręce Pre-
zesa Stowarzyszenia Krystyny Ołdak oraz 
przemówieniach obecnych gości, zebrani wy-
słuchali wzruszającego świadectwa świadka 
wydarzeń – córki jednego z rozstrzelanych 
mężczyzn, odczytanego przez jej wnuczkę. 
Poruszający opis dnia 11 września 1939 roku, 
w którym Niemcy wkroczyli na teren gminy 
Strachówka jest wyjątkowym świadectwem 
opisującym przebieg wydarzeń w naszej oko-
licy. Zgromadzeni usłyszeli: „(...) 11 września 
staliśmy na podwórku i przyszedł sołtys Łata 
Stanisław i dwóch żołnierzy polskich. Byli 
uzbrojeni, mieli broń i była rozmowa, żeby 
oni poszli: ojciec mój i Rogala, bo tam gdzieś 
jest rozbity samolot. Mama w czasie rozmowy 
z Ojcem trzymała brata Tadeusza na rękach i 
prosiła, żeby Ojciec nigdzie nie chodził: „Sta-
chu, gdzie Ty pójdziesz? Masz przecież dzieci”. 
Oni wówczas powiedzieli, że to jest rozkaz. 
Jak oni powiedzieli, że muszą coś iść zrobić, to 
Mama już się nic nie odezwała. My weszliśmy 
do domu, a Ojciec już z nami nie wszedł. (...). 
Tego samego dnia usłyszeliśmy strzały i potem 
ktoś nam powiedział: „Dzieci, Ojca Wam za-
bili. (...)”. Po wzruszających wspomnieniach 
wnuk jednego z rozstrzelanych, w towarzy-
stwie przedstawicieli władz państwowych, 
samorządowych, Stowarzyszenia Przyjaciół 
Strachówki oraz duchowieństwa odsłonił tab-
licę pamiątkową, pod którą potem złożono 
liczne wieńce: od Senatora RP prof. Jana Żary-
na (składał radny powiatowy Robert Szydlik), 
posła RP Piotra Uścińskiego (składał radny 
powiatowy Janusz Tomasz Czarnogórski), 
Wójta i Rady Gminy Strachówka, KGW ze 
Strachówki i Równego, OSP z Boruczy i Rów-

Musimy pamiętać
W minioną niedzielę 4 września w Strachówce miały miejsce uroczystości poświęcone pamięci ofiar II wojny świa-
towej. Stowarzyszenie Przyjaciół Strachówki wraz z proboszczem parafii w Strachówce przygotowało wydarzenie, 
podczas którego odsłonięta została tablica upamiętniająca mieszkańców gminy Strachówka i Jadwisin rozstrzela-
nych 11 września 1939 roku za rzekome posiadanie broni oraz ofiary II wojny światowej. 

nego, sołectwa Annopol, 
sołectwa Strachówka, Klu-
bu Historycznego im. AK 
z Radzymina, delegacji PiS 
okręgu Jadów-Strachówka 
z radnym miasta st. War-
szawy Cezarym Jurkiewi-
czem, rodziny Stanisława 
Gąsiorowskiego, rodziny 
Aleksandry i Feliksa Tabor 
oraz Stowarzyszenia Przyja-
ciół Strachówki. Delegacje 
złożyły wieńce również w 
Annopolu, gdzie znajduje 
się tablica upamiętniająca 
rozstrzelanie 22 lutego 1944 
roku sześciu mieszkańców 
Józefowa i Annopola. Uro-
czystość zakończona została 
koncertem orkiestry „Dar-
manista” z Brańszczyka w 
świetlicy strażackiej w Stra-
chówce.

Organizacja całej uro-
czystości była wynikiem 
współpracy Stowarzysze-
nia Przyjaciół Strachówki 
i księdza proboszcza Mie-
czysława Jerzaka z Radą 
Ochrony Pamięci Walk i 
Męczeństwa, Instytutem 
Pamięci Narodowej, Sta-
rostwem Wołomińskim, 

Urzędem do Spraw Kom-
batantów i Osób Represjo-
nowanych, lokalną prasą i 
radiem oraz dzięki pomo-
cy Państwa Doroty i Zbi-
gniewa Kaczorowskich i 
Krzysztofa Kaczorowskiego 
– fundatorów kamienia. 

Eliza Ołdak


